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Úvodník 1

Vážení spoluobčané,

opět nám všem skončil další rok, který budete bilancovat a vyhodnocovat,
pro většinu byl určitě dobrý, plný nových věcí a máte z něho rodost, u někoho se
něco nepodařilo, ale věřím, že jste vše přestáli a můžeme se společně těšit na ten
rok příští a vykročit za dalšími životními zkušenostmi.

Tento zpravodaj vám opět přichází do každé domácnosti proto, že v něm
máme důležitá sdělení, vyhlášky a změny, které vás v novém roce potkají. Sna-
žíme se maximálně informovat touto cestou všechny, aby se nemohlo vymlouvat
na to že „já jsem to nevědělÿ nebo mě to nikdo neřekl. Změny jsou hlavně v
oblasti odpadového hospodářství, které vám přináší novou vyhlášku, podle které
se všichni musíme řídit a plnit její ustanovení. Dále vás musím informovat o
posledním usnesení ZO, které z důvodu navýšených příjmu z daní z nemovi-
tostí poslaneckou sněmovnou na rok 2010 odsouhlasila všem přispět na placení
jednotlivých svozů popelnic a to až do výše 50% ceny svozu. Pro zjednodušení
ale bohužel vypadl méně používaný dvouměsíční svoz, proto ti kteří jej použí-
vali, musí zvolit jinou četnost svážení. Tímto krokem se snažíme zmírnit finanční
dopad na vaše peněženky a varovnat tím u některých zvýšení úhrady za daň z
nemovitosti, která bude automaticky přepočítána a kdo neměl v roce 2009 změny
tak na FÚ nemusí.

Protože náš zpravodaj budete číst určitě po Vánočních svátcích, tak Vám
chci všem z celého srdce popřát do nového roku za celou obec v tomto novém
roce přeji mnoho životních, osobních i pracovních úspěchů, málo starostí, mnoho
dobrých přátel, hodně lásky a nejvíce zdraví, které je nejdůležitější pro naše bytí
a život na zemi.

Váš starosta
Pavel Ulrich

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Usnesení
z 21. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 16. 10. 2009

USNESENÍ č. 21/237/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 21/238/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení smlouvy o smlouvě budoucí kupní s paní Janečkovou a
panem Zeleným.
schvaluje: smlouvu o smlouvě budoucí kupní s paní Janečkovou a panem Zele-
ným na pozemek č. p. 405/54 o výměře 775 m2.
pověřuje: starostu podpisem smlouvy o smlouvě budoucí kupní.

USNESENÍ č. 21/239/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace z jednání rady.
bere na vědomí: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace z jednání
rady obce.

USNESENÍ č. 21/240/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení směnné smlouvy na pozemky s paní Bubnovou.
schvaluje: směnnou smlouvy s paní Růženou Bubnovou.

USNESENÍ č. 21/241/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení dodatku a smlouvy na výstavbu ZTV na Zámecké.
schvaluje: smlouvu na výstavbu ZTV na Zámecké.

USNESENÍ č. 21/242/2009

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení převodu pozemku p. Nágla na třetí osobu a schválení
kupní smlouvy s manželi Dostálkovými.
schvaluje: prodej parcely č. 405/53 o výměře 758 m2 ve vlastnictví pana Marka
Nágla Krajčovičovým, a to za stejných podmínek jako tuto parcelu koupil od
Obce Kvasiny.
schvaluje: kupní smlouvu s manželi Luďkem a Janou Dostálkovými na prodej
pozemku č. 405/110 o výměře 600 m2.

USNESENÍ č. 21/243/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: výběr dodavatele chodníku k nádraží.
schvaluje: jako nejvhodnější nabídku nabídku od společnosti Strabag v ceně
433.343,00 Kč s DPH.
pověřuje: starostu podpisem smlouvy.

USNESENÍ č. 21/244/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úpravu rozpočtu obce.
schvaluje: úpravy rozpočtu obce.

USNESENÍ č. 21/245/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: informaci o dani z nemovitosti.
pověřuje: Radu Obce Kvasiny jednáním s paní Duzbabovou z Finančního úřadu
Rychnov n. K., aby navrhla vyhlášku o dani z nemovitosti tak, aby došlo k
navýšení cca o 10

USNESENÍ č. 21/246/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení kupní smlouvy na plynofikaci středu obce.
pověřuje: starostu prověřením dvou možností, a to možnost prodat plynárenské
zařízení v ceně zřizovacích nákladů nebo možnost pronájmu tohoto zařízení.

Usnesení

z 22. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 30. 11. 2009

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009



Obec informuje 4

USNESENÍ č. 22/247/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 22/248/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: kupní smlouvu s RWE na odkup plynárenského zařízení ve středu
obce za cenu 170 tis. Kč.
schvaluje: kupní smlouvu s RWE na odkup plynárenského zařízení ve středu
obce za cenu 170 tis. Kč.
pověřuje: starostu podpisem kupní smlouvy.

USNESENÍ č. 22/249/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace z jednání rady.
bere na vědomí: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace z jednání
rady obce.

USNESENÍ č. 22/250/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: dofinancování základních platů učitelů ZŠ Kvasiny
schvaluje: dofinancování základních platů učitelů ZŠ Kvasiny ve výši 25 tis. Kč
z rozpočtu obce.

USNESENÍ č. 22/251/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: přesun položek rozpočtu Základní školy Kvasiny.
schvaluje: přesun položek rozpočtu Základní školy Kvsiny.

USNESENÍ č. 22/252/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: ukončení vyplácení odměny panu RNDr. O. Štěpánovi od 1. 12.
2009.
schvaluje: ukončení vyplácení odměny panu RNDr. O. Štěpánovi od 1. 12. 2009.

USNESENÍ č. 22/253/2009
Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úpravu koeficientu daně z nemovitosti.
bere na vědomí: novelu zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitosti.
zavazuje se: vypracováním a doručením návrhů na obecní úřad na rozdělení
peněz - kompenzaci navýšení daně z nemovitosti do 15. 12. 2009.
zavazuje se: vypracováním vyhlášky, která upraví příští rok koeficient daně z
nemovitosti na původní hodnotu, návrh vyhlášky předloží nejpozději do 31. 5.
2009.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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USNESENÍ č. 22/254/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: informace k zahájení inventarizace za rok 2009.
schvaluje: upravený návrh inventarizačních komisí pro inventury v roce 2009,
zahájení inventarizace 1. 12. 2009 a ukončení 15. 1. 2010. Všechny kontroly budou
provedeny k 31. 12. 2009. Seznam inventarizačních komisí je přílohou zápisu.

USNESENÍ č. 22/255/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úpravu rozpočtu obce.
schvaluje: navýšení rozpočtu v příjmech a ve výdajích o 10 mil. Kč a úpravy
rozpočtu.

USNESENÍ č. 22/256/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: výstavbu plotu u pana Kociána.
schvaluje: získání pozemku pro chodník od pana Kociána s tím, že mu to bude
kompenzováno výstavbou plotu.

USNESENÍ č. 22/257/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: výkup pozemku od pana Martince na Zámecké.
pověřuje: starostu jednáním s panem Martincem o výkupu pozemku na Zámecké
o výměře 365 m2.

USNESENÍ č. 22/258/2009

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: návrh nové vyhlášky na odpady.
schvaluje: přípravu vyhlášky v co nejkratší době.
pověřuje: radu rozesláním dopisů občanům, kteří nevlastní popelnice a nevyu-
žívají služby svozu, s výzvou, aby si uzavřeli smlouvu s Rundem.

Zákon č. 362/2009 Sb.

S tímto zákonem se mění ně-
které zákony v souvislosti s ná-
vrhem zákona o státním rozpočtu
České republiky na rok 2010, v ob-
lasti majetkových daní.

Daň z nemovitostí:

je upravená zákonem č.338/1992 Sb., o
dani z nemovitostí, ve znění pozdějších
předpisů (dále jen „zákon o dani z ne-
movitostíÿ).

• zdvojnásobení sazeb daně z po-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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zemků uvedených v §6 odst. 2 zá-
kona o dani z nemovitostí - tj. za-
stavěné plochy a nádvoří, stavební
pozemky a ostatní plochy. Toto zvý-
šení se nevztahuje na sazby uvedené
v §6 odst. 1 zákona o dani z nemo-
vitostí - pro ornou půdu, chmelnice,
vinice, zahrady, ovocné sady, trvalé
travní porosty, lesy a rybníky, tedy
převážně zemědělskou půdu,

• zdvojnásobení základních sazeb
daně ze staveb s výjimkou sta-
veb sloužících pro ostatní pod-
nikatelskou činnost uvedených v
ust. §11 odst.1 písm. d) bod 3 zákona
o dani z nemovitostí.

Nedojde-li u poplatníků k jiným
změnám rozhodným pro daňovou po-
vinnost, nemusí zvýšení sazeb ozna-
movat v daňovém přiznání. Vymě-
ření daně je v tom případě povinností
místně příslušných správců daně, kteří
daň vyměří v nové výši a výsledek vy-
měření sdělí poplatníkům platebními
výměry nebo hromadnými předpisnými
seznamy.

• Obce mají možnost upravit daň z ne-
movitostí tak, že stanoví obecně zá-
vaznou vyhláškou koeficienty podle
§6, §11 a §12 zákona o dani z nemo-
vitostí, přičemž tato vyhláška musí
nabýt účinnosti do 1. srpna předchá-
zejícího roku. Pro zdaňovací období
roku 2010 je, s ohledem na zvýšení
uvedených sazeb daně z nemovitostí,
obcím umožněno vydat vyhlášku v
pozdějším termínu a to do 30. listo-
padu 2009. Účinnost vyhláška musí
nabýt nejpozději od 1. ledna 2010.
Ve stejném termínu mohou obce pří-

padně přehodnotit osvobození ze-
mědělské půdy od daně z pozemků
podle §4 odst. 1 písmeno v) zákona
o dani z nemovitostí. Obce mají
možnost v případě dotazů ohledně
vydání obecně závazných vyhlášek
obrátit se na příslušná krajská pra-
coviště Ministerstva vnitra, přehled
pracovišť je uveden na interneto-
vých stránkách Ministerstva vni-
tra, odboru dozoru a kontroly ve-
řejné správy Ministerstva vnitra -
http://www.mvcr.cz/clanek/kontakty-
na-oddeleni-dozoru-652604.aspx
Případné informace o uvedených

změnách poskytnou poplatníkům obce,
které obecně závazné vyhlášky vydaly.
Místně příslušné finanční úřady budou
mít nové vyhlášky k dispozici až v
průběhu prosince a do té doby nebu-
dou o změnách vědět. Aktuální hod-
noty koeficientů daně z nemovitostí bu-
dou, stejně jako nové sazby daně, k dis-
pozici také v programu pro elektronické
podání přiznání k dani z nemovitostí na
internetových stránkách České daňové
správy http://cds.mfcr.cz.

Daň z převodu nemovitostí:

Návrh na zvýšení sazby daně z pře-
vodu nemovitostí nebyl zapracován do
konečné verze návrhu k projednání v
Parlamentu. Nadále tedy zůstává daň
z převodu nemovitostí se sazbou 3%.

-ou-

Nová vyhláška o odpadech

Obec Kvasiny bude mít novou
vyhlášku o odpadech. Původní vy-
hláška povolovala sedm volně přístup-
ných kontejnerů na směsný odpad vka-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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Obec informuje 7

tastru obce. Tím vznikal problém vel-
kého nepořádku, přeplňování a uklá-
dání odpadů cizími lidmi, projíždějí-
cími „lufťákyÿ a dalšími jim podob-
ných. Za to vše jsme jako Obec platili
a nebyly to malé částky.

Proto byl naplněn záměr problém
konečně řešit komplexně.

Na obecním pozemku za poštou při-
pravujeme vybudování sběrného místa.
Projekt je hotový, podařily se sehnat i
peníze zdotace na část stavby. Na za-
čátku roku bude probíhat výběr do-
davatele stavební části. Do oploceného
areálu, který tak vznikne se bude moci
odkládat stanovený odpad, který pře-
vezme obsluha sběrného místa ve stano-
vené dny. Zatím hledáme vhodného člo-
věka, který by o tuto hrazenou službu
měl zájem.

Výše zmíněná vyhláška byla obsa-
hově konzultována odborníky z práv-
ního oddělení a odboru životního pro-
středí Královéhradeckého kraje. Jde teď
na projednání a schválení na jednání
zastupitelstva. Pokud bude schválená,
nabude platnosti a musíme se jí vo-
bci řídit. Nová vyhláška obsahuje bod
o sběrném místě, povinnost občanů mít
vlastní sběrné nádoby a každý musí mít
uzavřenou smlouvu na odvoz komunál-
ního odpadu obstarávatelem, tj. Obcí
Kvasiny zastoupenou firmou RUND
a.s.

Očekáváme, že se nám podaří za-
vést systém, ale potřebujeme vaší po-
moc, pochopení a spolupráci. O tu Vás
prosím. -ou-

Upozornění pro podnikatele

Vážení podnikatelé,

upozorňujeme Vás, že v Obci Kva-
siny nabývá v platnost nová vyhláška o
odpadech. Vyhláška se vztahuje na fy-
zické osoby.

Na Vás podnikatele se vztahuje zá-
kon, který Vám ukládá, že musíte mít
se svozovou firmou v obci smlouvu na
odvoz a likvidaci odpadů vznikajících z
Vaší podnikatelské činnosti.

Příslušné orgány budou provádět
ověření a kontrolu dodržování tohoto
zákonného ustanovení.

Vyzýváme vás, aby jste si uvedli ce-
lou záležitost týkající se tohoto pro-
blému do náležitého stavu a nemuseli
se potýkat s represí. -ou-

Připravovaná anketa

Vážení spoluobčané,

zastupitelé obce obdrželi žádost od
dvaceti tří občanů ze spodní části
Kvasin. Jde o občany z dvanácti po-
pisných čísel, ale žádost nepodpořili
přímo dotčení a to Chaloupkovi, Popovi
a paní Kulhánková. Podepsaní podle
mluvčí paní ing. Alice Novákové po-
žadují změnu využívání stávající plo-
chy s halami (bývalé Kochovo) a na-
vrhují řešit s účelem využití pro zeleň.
Dále požadují vypuštění přeložky sil-
nice II/321.

Mezi občany Kvasin je však další
názor a požadavek, aby kromě poža-
dované zeleně byl vybudován protihlu-
kový a protipovodňový val osázený ze-
lení (požadavek od Chaloupků, p. Kul-
hánkové a p. Popa). Zeleň bude ukon-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009
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čena řadou stání pro osobní vozidla ob-
čanů, kteří přijíždějí ze zbytku Kvasin
na rehabilitaci a k zubní lékařce a ne-
mají kde zaparkovat.

Dále jsou hlasy řady občanů, kteří
navrhují, aby došlo k propojení místní
komunikace od nádraží přes „manipu-
lákÿ, a tím k plynulému zprůjezdnění
z Kvasin směrem na Rychnov. Znovu
zdůrazňuji, že by nešlo o státní sil-
nici II/321, ale o místní komunikaci s
omezeným povolením vjezdu, např. pro
osobní vozidla a omezení rychlosti.

Vzhledem k tomuto stavu situace
připravujeme v roce 2010 provedení an-
kety, která by uvedla do řešení pro-
blému názory Vás, většiny obyvatel.

-ou-

Příjem programů televize

V České republice postupně dochází
k přechodu analogového televizního vy-
sílání na digitální, což se začíná po-
stupně týkat i obce Kvasiny.

Část občanů, kteří máte svoji ne-
movitost postavenou tak, že máte mož-
nost příjmu signálu z Černé hory, jste
již problém museli řešit, protože tento
vysílač již ukončil šíření programu ČT2
a nahradil jej digitálním multiplexem.

Obyvatelé větší části obce, kteří
bydlí v údolí kolem řeky přijímají sig-
nál z vysílače Krásné u Pardubic. Tento
vysílač začne od roku 2010 vysílat rov-
něž digitálně.

Co vše nás čeká, na co se musíme
připravit a co musíme na svém domku
vyřešit pro zdárný přechod na digitální
příjem jsme se zeptali odborníka pana
Jiřího Štěpána, který odpoví na kladené

otázky a tím usnadní rozhodování na-
šich spoluobčanů:

1. Kdy konkrétně dojde ke změně
vysílání z analogového na digi-
tální z vysílače Krásné? – Vy-
sílač Krásné začne digitální signál
šířit 1.4.2010 spuštěním multiplexu
2 na 39 kanále, 1.6.2010 dojde ke
spuštění multiplexu 1 na 32 kanále.
30.6.2011 dojde k vypnutí většiny
současných analogových vysílačů po-
krývající naši oblast.

2. Co do té doby mohu jako poslu-
chač programů televize v před-
stihu udělat? – Vzhledem k tomu
že zde bude rok souběžné analogové i
digitální vysílání bude dostatek času
na řešení v průběhu tohoto období,
ale rozhodně se nevyplatí s přecho-
dem na digitální vysílání otálet a ře-
šit stav těsně před ukončením analo-
gového vysílání.

3. Musí se nahradit původní TV
anténa za nový typ? – Pokud je
anténní systém v dobrém stavu a
zajišťuje kvalitní příjem současných
analogových TV programů nebude
u malých systémů zpravidla zapo-
třebí nic měnit. U větších systémů
budou nutné drobné úpravy vzhle-
dem k tomu že digitální multiplexy
budou vysílat na nových kanálech,
toto se týká zejména bytových domů.
U STA v bytových domech je nutné
předpokládat že prvky starších STA
nejsou pro přenos digitálního sys-
tému vhodné a v takovém případě
bude nutná výměna celého systému
STA.

4. Může zůstat původní svod od
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antény k TV přijímači? – U svodů
platí totéž co u antén. Předpokla-
dem pro kvalitní příjem je mít svod
z neporušených koaxiálních kabelů,
u větších systémů není vhodné mít
několik TV zásuvek v sérii na jed-
nom svodu ale mít samostatný svod
ke každé TV zásuvce.

5. Co musím dokoupit, abych mohl
na stávajícím TV přijímači di-
gitální programy poslouchat? –
Pokud přijímač není vybaven DVB-
T tunerem musíme dokoupit set-top-
box, nebo jiné zařízení které je DVB-
T tunerem vybavené, např. DVD re-
kordér s DVB-T tunerem.

6. Nové TV přijímače jsou pro di-
gitální příjem vybaveny od vý-
robce? – Ano pokud se nejedná o
nějaký velmi starý model je většina
v současnosti prodávaných TV přijí-
mačů vybavena DVB-T tunerem pro
příjem digitálního vysílání. Zde si
dovolím jen varování, pokud naku-
pujete přes internet dobře si nejprve
internetový obchod prověřte, často
se setkávám s tím že objednaný pří-
stroj nebyl určen pro náš trh což při-
náší spoustu problémů jako absence
českého návodu, přístroj může být
odmítnut autorizovaným servisem až
po stav kdy přístroj neumožňuje pří-
jem televizního vysílání v ČR.

7. Mám v rodině dva TV přístroje,
které dosud pracují na jednu
anténu. Bude to také možné u
digitálního příjmu, nebo za ja-
kých okolností? – Systém příjmu je
stejný pouze všechny TV přijímače
musí mít DVB-T tuner nebo set-top-

box.

8. V obci jsou i bytové domy
s rozvodem anténního systému
(STA). – Co čeká podílové vlastníky
bytů, případně správce domů? U by-
tových domů to bude ve většině pří-
padů znamenat úpravy nebo rovnou
výměnu celého systému STA.

9. Je více způsobů zajištění pří-
jmu TV signálu? – Kromě pří-
jmu pozemního digitálního vysílání
DVB-T můžeme přijímat televizní
signál ze satelitu DVB-S k čemuž
potřebujeme satelitní anténu a sate-
litní přijímač s přístupovou kartou.
Příjem DVB-S oproti DVB-T je o
něco dražší jelikož pro příjem čes-
kých programů je zapotřebí přístu-
pová karta a ta musí být ke každé
TV. Systém DVB-T i systém DVB-
S lze vzájemně kombinovat čehož se
zejména využívá u nových STA. Po
začlenění DVB-S do STA nemusí být
pak balkóny a fasády bytových domů
hyzděny satelitními anténami a je
na obyvatelích bytového domu pro
jaký příjem se rozhodnou. Poslední
způsob příjmu TV signálu je tzv.
IPTV, tuto službu poskytují někteří
telefonní nebo internetoví operátoři,
služba je zpoplatněna měsíčním pau-
šálem.

10. Musím platit víc za televizi a
rádio když přejdu na digitální
příjem? – Výše televizního a rozhla-
sových poplatků zůstává stejná bez
ohledu na to kolik TV a rozhlasových
programů přijímáte a zda využíváte
pozemní příjem nebo příjem ze sate-
litu či jiného zdroje. Poplatek vždy
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platí vlastník přijímače, pokud vyu-
žíváte IPTV, příjem ze satelitu nebo
jinou službu zpoplatněnou měsíčním
paušálem musíte i nadále TV a R po-
platky platit!

Děkuji za zasvěcené odpovědi. Dou-
fám, vážení spoluobčané, že vám to tro-
chu pomůže při vašem rozhodování. Po-
kud budete potřebovat další odbornou
pomoc, je výše zmíněný odborník ocho-
ten poradit a pomoci.

-ou-

Zprávy z naší školy

Rok se s rokem sešel a je tu opět
leden, ale již r. 2010.

Nejdřív se ale ještě ohlédněme za
prosincem. V tomto adventním čase,
kdy se připravujeme na nejkrásnější
svátky v roce, jsme nezaháleli ani v kva-
sinské škole.

Hned na začátku jsme se všichni
převlékli za čerty, anděly a jednoho Mi-
kuláše. Všichni malí andílci, čertíci i
Mikuláš se spokojeně učili pod vedením
samotného lucifera, čertic, ale i nebes-
kého anděla. .

Jenže v tom nás překvapili pořádní
čerti z pekla a někteří malí čertíci se
jich, světe div se, báli. Naštěstí si čerti
nikoho neodnesli, a tak jsme mohli
všichni společně odejít ven a pozdra-
vit i Vás, občany. Zastavili jsme se i u
pana starosty, kterému dali malí čertíci
za úkol naučit se pořádnou básničku,
protože jim žádnou nepřednesl. . Po ná-
vratu do školy proběhla rozpustilá pe-
kelná diskotéka. A víte co se událo při
obědě? Obědy nám vydával sám anděl.
Tento den jsme si všichni moc užili a

někteří na něho budou dlouho vzpomí-
nat. A jak jsme tak vzpomínali na čer-
tovskou školu, přišel 10. prosinec 2009 a
vy všichni jste nás již od rána mohli na-
vštívit osobně. Ve škole se pořádal den
otevřených dveří s odpoledním jarmar-
kem. Potěšilo nás, že mnozí rodiče přišli
se svými dětmi a někteří dokonce zů-
stali i na výuce. Samozřejmě nás těší
každý občan, který se o školu zajímá
a ocení práci kantorů, ostatního perso-
nálu, ale i samotných žáků, bez kterých
by jistě škola nebyla tak krásně vyzdo-
bená.

Jak už jsem se zmínila, odpoledne
probíhal jarmark, kde jste se mohli po-
kochat a odnést si domů krásné vý-
robky našich, ale i přespolních občanů.
Ještě jednou díky všem za účast a pod-
poru.

V poklidné atmosféře jsme se 22.
prosince rozešli do našich domovů.
Všichni žáci se již těšili na vánoční
prázdniny. Ještě před tím si mnozí pře-
dali milé dárečky, zahráli se zábavné
hry, zazpívali koledy a společně jsme se
podívali na hezkou pohádku.

A nezahálíme ani teď po Novém
roce. Již nacvičujeme předtančení na
tradiční školní ples, který se uskuteční
6. února 2010 a tímto všechny srdečně
zveme. Také se již těšíme na budoucí
prvňáčky, kteří přijdou k zápisu. To
jsou nejbližší události a o některých dal-
ších se dočtete zase příště.

Ještě na závěr chceme popřát všem
lidem úspěšný, poklidný a hlavně veselý
rok 2010. Mgr. Marie Kováříčková
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O činnosti kulturní komise

Kulturní komise utrpěla těžkou
ztrátu v podobě předčasného odchodu
pana Jana Rýdla. Podílel se na organi-
zaci většiny akcí a jeho nápady a nad-
šení nám budou moc chybět.

Letos přišel Mikuláš s čertovským a
andělským doprovodem po loňské od-
mlce opět do kulturního domu, kde ho
napjatě očekávaly převážně menší děti
v doprovodu rodičů a prarodičů. Za-
soutěžily si a po přednesení básničky
dostaly dárek. O hudební doprovod se
v úspěšné premiéře postaral Jirka No-
votný. Kdo měl zájem o návštěvu Mi-
kuláše v domácím prostředí, mohl se
dopředu nahlásit a Mikuláš s dopro-
vodem pokračoval obchůzkou domác-
ností. Patří jim za to velký dík.

K příjemné předvánoční atmosféře
přispěl i živý betlém s následným
koncertem ženského pěveckého sboru
Vlasta z Dobrušky. Příběh o narození
Ježíška sehrály a připravily děti pod ve-
dením pana faráře J. Axlera a sestry
Blanky. Nechyběla ani živá zvířata –
malé telátko a ovečky. Představení se
konalo v zámeckém parku za opravdu
mrazivého počasí, ale příjemně zahřálo
u srdce. Opravdu se vydařilo. Koncert
následoval bezprostředně v Loveckém
sále zámku.

Přejeme vám vše nejlepší v novém
roce a těšíme se na shledanou na dal-
ších akcích pořádaných kulturní komisí.
Na řadě je 16. 1. obecní ples. -mh-

Naši důchodci

V měsíci říjnu byl naplánován zá-
jezd autobusem do Slatiňan, Chrudimi,

Rybitví a Bohdanče. Nabídka byla lá-
kavá. Škoda jen, že nešlo předem za-
jistit počasí! To bylo mimořádně nepří-
znivé. Chumelilo, foukal silný vítr. Ve
Slatiňanech proběhlo vše podle plánu:
prohlídka zámku upraveného na mu-
zeum i stájí.

Od příjemné průvodkyně jsme se
dozvěděli spoustu zajímavých věcí o vý-
voji koní, o jejich chovu, o šlechtění
i o užitku pro hospodaření. Byly zde
k vidění kresby, malby i rozsáhlé ob-
razy s loveckou i dostihovou tématikou.
Dále následovala prohlídka stájí. Pro-
tože klisny s hříbaty byly venku ve vý-
běhu, uvnitř jsme viděli pouze hřebce.

Protože počasí se nezlepšilo, fou-
kal vítr a padal sníh - chvílemi s deš-
těm, dohodli se účastníci, že zbytek zá-
jezdu vypustíme. Poněvadž byli všichni
prochladlí, autobus zastavil u čestické
hospody na občerstvení. Vrátili jsme se
o půl čtvrté. Tohoto zájezdu se účast-
nilo 34 lidí.

16. prosince v 16 hod. se uskutečnilo
tradiční setkání starosty obce s kva-
sinskými seniory. Proběhla beseda, kde
jsme se dověděli, které akce se v obci
uskutečnily, co se zdařilo a co ne. A
jaké jsou plány do budoucna? Uvidíme
- nechte se překvapit. Nebo přijďte sami
se svými návrhy. Této schůze se zúčast-
nilo 60 osob.

Do roku 2010 přejeme všem - nejen
důchodcům: dobrou pohodu, pevné
zdraví a veselou mysl i tentokrát, když
nebude všechno akorát.

Za výbor Klubu důchodců

Jaroslava Dittrichová
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Tenis

Každoroční hodnocení, které v
tomto období vždy předkládáme, je i
letos plné pozitivních zpráv.

V současné době je ve Východo-
českém tenisovém svazu zaregistrováno
103 klubů, z nichž 63 hrálo soutěže
družstev. Avšak pouze 11 klubů a mezi
nimi i TK Kvasiny, se může pochlubit
účastí svých družstev v kategoriích od
babytenisu (děti do 10 let) až po do-
spělé.

Celkem náš oddíl reprezentovalo 6
družstev v soutěžích VČTS, dvě v
okresních soutěžích a jedno v regio-
nální lize neregistrovaných. Během se-
zóny jsme odehráli 58 týmových sou-
těžních zápasů (36 vítězných), v nichž
zasáhlo do bojů celkem 39 kmenových
a 5 hostujících hráčů a hráček.

Výrazného úspěchu dosáhli naši
nejmenší tenisté hrající soutěž v baby-
tenisu. Postoupili ze své skupiny, zvítě-
zili i v osmifinále a byli vyřazeni až ve
čtvrtfinále pozdějšími vítězi ze Dvora
Králové. Celkově tak družstvo hrající
ve složení J. Ponka, M. Ehl, D. Sedlá-
ček, P. Krsková a A. Kozlová obsadilo
nádherné 5. - 8. místo ze 42 týmů. V
soutěži jsme měli i družstvo „Bÿ, jehož
členky získávaly především první zápa-
sové zkušenosti.

Značně oslabenému kádru mladších
žáků se v krajském přeboru podařilo
alespoň v jednom zápase zvítězit a ob-
sadit nesestupové 7. místo. Příslibem
pro udržení soutěže i v příštím roce
jsou především výkony našich děvčat a
hodně očekáváme i od úspěšného začle-
nění chlapců přecházejících z družstva

babytenisu.
Družstvo starších žáků stopro-

centně splnilo své předsezónní ambice
a suverénně zvítězilo v krajském pře-
boru. Postup do nejvyšší soutěže pro
své následovníky vybojovali T. Mora-
vec, V. Hájek, J. Kadlec, T. Handl,
A. Tomaščinová, B. Dirlamová a V.
Šremrová. Tento úspěch potvrdil pří-
slušnost našich žáků ke krajské špičce.
Je jen škoda, že svoji dobrou výkonnost
nevyužili k častější účasti i na turnajích
jednotlivců.

Okresní soutěž hrálo „Bÿ družstvo
žáků a i jim se podařilo celkově zvítě-
zit.

Před sezónou se zdálo, že hlavní pri-
oritou bude pro družstvo dorostu zá-
chrana v krajském přeboru. Nakonec
chyběl pouze malý krůček k vítězství i v
této soutěži. V konečné tabulce rozho-
dovalo o pořadí na prvních třech mís-
tech skóre, bohužel v náš neprospěch.
I tak je konečné 3. místo opět velkým
úspěchem.

Družstvo dorostu „Bÿ, složené z
děvčat, obsadilo v okresní soutěži 3.
místo.

Herní i výsledkové zlepšení zazna-
menalo v letošním roce také družstvo
dospělých v krajské soutěži 2. třídy. S
bilancí čtyř vítězství a dvou porážek
obsadilo slušné 3. místo. Vyrovnanost
všech hráčů a jejich tréninkové nasa-
zení je předpokladem pro splnění cíle
nadcházející sezóny - postup do vyšší
soutěže.

Ve vyrovnané 2. lize neregistrova-
ných, kde o postupu či sestupu rozho-
doval jediný bod vybojovalo naše druž-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 47/2009



Společenská kronika 13

stvo 3. místo.

Vzhledem k úpadku registrovaného
mládežnického tenisu v ostatních klu-
bech Rychnovska se letos pro nízký
počet hráčů nepodařilo zorganizovat
okresní přebory jednotlivců. Naši mladí
hráči se tak účastnili meziokresních
nebo krajských přeborů a celostátních
turnajů. Na těchto akcích se 20x umís-
tili do 3. místa ve dvouhře nebo ve
čtyřhře. O úspěchy se především za-
sloužili V. Hájek, T. Moravec a T.
Handl mezi staršími žáky, M. Nosková
v kategorii dorostenek a mladší žákyně
D. Dunajčáková a B. Volfová. Několik
medailových umístění vybojoval na tur-
najích také J. Ponka mezi babytenisty.

Celkem se na celostátní žebříčky za
rok 2009 probojovalo 15 hráčů TK Kva-
siny ve všech 8 kategoriích.

Tréninková činnost probíhala celo-
ročně. Od října do dubna 2x týdně
tenis v hale v Kostelci nad Orlicí
a 1x týdně kondička v tělocvičně ve
Skuhrově nad Bělou. Od jarních měsíců
trénovali hráči 2-3x týdně, vedle toho
probíhala tenisová škola a pro nejmenší
děti jsme zajišťovali tréninky minite-
nisu a babytenisu. Celkem se v průběhu
týdne střídalo na dvorcích pod vedením
čtyř trenérů 40 - 50 dětí. Připočteme-li
tréninky dospělých, tak docházelo často
k přetlaku hráčů, na který kapacita tří
kurtů již nestačí. Začátkem července se
uskutečnilo již tradiční letní soustře-
dění, za účasti 14 dětí, spojené s bri-
gádou v areálu.

TK Kvasiny byl v roce 2009 pořada-
telem turnajů pro starší žáky, pro děti v
minitenisu a babytenisu a pro zaměst-

nance Auto Škoda.

Pro členy oddílu a rodiče dětí jsme v
březnu uspořádali turnaj v kuželkách a
další setkání proběhla při zahájení a za-
končení sezóny a v srpnu při 2. ročníku
míčového šestiboje. Pro zpestření jsme
si dvakrát zorganizovali turnaj mužů a
od srpna probíhal pro všechny zájemce
oddílový žebříček, v jehož rámci bylo
odehráno více než 70 zápasů.

V prosinci byli členové klubu Milan
Nosek a Vojtěch Hájek vyhodnoceni za
tenisový svaz nejlepším trenérem a hrá-
čem v rámci vyhlášení okresního spor-
tovce roku.

Širokou základnu oddílu tvoří 80
členů, z toho je 35 registrovaných. In-
formace o dění v klubu lze průběžně sle-
dovat na www.teniskvasiny.cz.

Milan Nosek

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Valenta Oldřich a Kán-
ská Dana, Patzenhauer Petr a Roh-
lenová Pavlína, Marelová Kristýna a
Janošťák Michal, Novotný Miroslav a
Vavřínková Renata.

Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,
dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

V uplynulých měsících se v naší
obci narodili Fialová Daniela, Pachov-
ská Anna a Šrámek Jiří.

Novým občánkům přejeme do ži-
vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.
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Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80, 85 let a pak každý další rok.

V těchto měsících oslavili nebo
oslaví své narozeniny tito naši spoluob-
čané:

Leden

Chovanec František 70 let
Zimová Helena 75 let
Hofman Josef 78 let
Vašátko Josef 79 let
Rozínková Marie 83 let

Únor

Nezkusilová Růžena 71 let
Sláma Jan 71 let
Hartmanová Věra 74 let
Thér Zdeněk 74 let
Hovorková Marie 75 let
Kocián František 75 let
Novotný Jiří 75 let
Hartman Jan 77 let
Horák Ladislav 78 let
Černá Anežka 82 let
Krajňák Štefan 88 let

Březen

Nosek Miroslav 70 let
Ditrichová Jaroslava 71 let
Šrámková Lidmila 72 let

Pavel Jiří 74 let
Petříková Marie 75 let
Netík Zdeněk 75 let
Gunarová Anna 76 let
Doubravská Eva 76 let
Piskorová Jiřina 78 let
Řežábek Karel 79 let
Heimová Františka 81 let
Plištilová Milada 82 let
Růžičková Milada 82 let
Holoubek Josef 83 let
Fryčová Věra 85 let
Matoušová Květoslava 86 let
Červinková Marie 87 let

Vzpomínáme

V uplynulých měsících zemřeli tito
občané naší obce: Niederle Bedřich a
Rýdl Jan

Vážení pozůstalí, přijměte projev
hluboké soustrasti.

Životní styl = zdraví, krása

Nastal čas, kdy začínáme zanedbá-
vat svůj pitný režim. Víme, že pít se má
dostatečně, ale ruku na srdce kolik a co
pít se moc neřeší. Pokud máme žízeň,
tak tělo již volá po příjmu tekutiny.

Naše tělo je z 60-70% tvořeno vo-
dou. Nejvíce je v buňkách, pak ve střev-
ním obsahu a krvi. Voda je stavební
látka našeho těla - nachází se v těles-
ných buňkách, které tvoří tkáň a tvar
těla. Je transportní prostředek-dodává
buňkám živiny z krve a odvádí i jejich
odpadní látky pokožkou,močí a stolicí.
Je regulátor tělesné teploty-chrání tělo
před přehřátím. Je i rozpouštědlo – v
trávicím systému ředí a rozpouští ob-
sah potravin a pomáhá živiny z nich
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vstřebávat. Víme, že za 24 hodin pro-
teče naším mozkem 1400 l vody. Ledvi-
nami 2000 l vody atd. Při ztrátě 11-12%
vody již dochází ke křečím.

Při ztrátě 2 % vody v těle, se již cí-
tíme unaveni, špatně se soustředíme a
sportovní výkony se podstatně snižují.
Začíná nás bolet hlava a jsme ospalí.
Naše pokožka je bez lesku, povadlá a
šedivá. Můžeme trpět i zácpou. Proto,
když nás začne pobolívat hlava, pus-
tíme do místnosti čerství vzduch a vypi-
jeme 2 sklenice vody. Toto většinou po-
může, aniž potřebujeme naše oblíbené
prášky. Je to i ideální začátek dne. Do-
plníme tekutinu, kterou naše tělo ztra-
tilo během noci, protože tělo celou plo-
chou pokožky ji vypařuje i když se
mnoho nepotíme.

Při velkém pocení je třeba doplnit i
minerály. Potřeba vody se řídí věkem,
podnebím, příjmem soli v jídle i fyzic-
kou námahou. V žaludku se vstřebává
nejlépe čistá voda, která je nejlepší.

Když vypijeme 2-2,5 l bude naše
tělo spokojené a zdravé. Na každých 10

kg vaší váhy by se mělo vypít 0,4 l vody
z toho 2/3 v dopoledních hodinách. Ne-
dohánějme pitný režim večer, protože
přetěžujeme ledvinový systém ale i své
srdce, které musí vše přečerpat.

Pokud je pitná voda kvalitní je
vhodnější než balená. O tom si mů-
žeme říci příště .Oděv když je špinavý
dáme vyprat do pračky,kam dáme své
tělo, které je špinavé zevnitř. Musíme
ho sami vyprat správným pitným reži-
mem.

Jiné tělo nedostaneme, musíme si
vystačit s tím co máme. Važme si ho
a mějme ho rádi. Pánové pijte správně
ať jste zdraví a dámy ať jste i krásné
a štíhlé. Ano i špatný pitný režim má
podíl na nadváhu.

Aforismus na závěr: Jazyk srdce, je
jediný jazyk, kterému dokáže rozumět
každý.

Případné dotazy a náměty
posílejte na e-mail.adresu: li-
buse.hrochova@seznam.cz.

Libuše Hrochová
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